
Arvoisa kunnanhallituksen jäsen, 

Sipoon edustajina Borgå folkakademi ab:n (jäljempänä Akan) hallituksessa haluamme kiinnittää 

huomionne asioihin, joihin tuleva yhtiökokous ottaa kantaa. Koulun toiminta on edennyt 

merkittävästi uuden rehtorin valinnan jälkeen. Rehtori on saanut hallituksen selkeät ohjeet 

koulun kehittämisestä. 

Yhtiökokouksessa käsitellään yhtiöjärjestyksen muuttamista. Taustalla on ARA-rajoitteiden 

purkaminen ennen Fastighets Ab Pilbågsvägen -yhtiön myyntiä. Kaikkien osakkaiden vuonna 

2004 tekemän osakassopimuksen mukaan B-osakkeet tulee muuntaa A-osakkeiksi, kun ARA-

rajoitukset puretaan. 

Osakeyhtiömuoto opetussektorilla ei luonteensa mukaisesti tavoittele voittoa. Borgå 

folkakademin osakassopimuksen mukaan kenelläkään osakkaalla ei saa olla yli 49 % osakkeista. 

Osakkeilla ei ole markkina-arvoa, koska niitä ei voida myydä ilman kaikkien osakkaiden 

suostumusta. 

Me allekirjoittaneet haluamme painottaa, että on tärkeää, että Sipoon kunta jatkaa 

osakkuuttaan tämän laajan muutosprosessin aikana. Koulun toiminnan strateginen 

kehittäminen on tehty huomioiden Sipoon erityiset näkökulmat. 

Paraikaa on vireillä asemakaavan muutos, jonka avulla koulun käytössä oleva rakennus 

Porvoossa voidaan kehittää ja realisoida. Nykyiset kiinteistöt eivät täysin vastaa 

opetustoiminnan tarpeita. Uuden rakennusoikeuden myötä tontti voidaan realisoida ja varat 

voidaan kohdentaa itse koulutustoimintaan. Tämän prosessin aikana olisi tärkeää, että Sipoo on 

mukana vaikuttamassa muutokseen ja turvaamassa Sipoon koulutussektorin etua. 

Esitämme seuraavat perustelut: 

1. Tulevina vuosina tapahtuu paljon asioita, joilla on positiivinen vaikutus Akanin 

toimintaan sekä Porvoossa että Helsingissä. Koululla on vuodesta 2021 ollut oikeus 

toimia sekä Porvoossa että Helsingissä. Akan on ainoa ruotsinkielinen kansanopisto 

Karjaasta itään. 

2. Nykyisten kiinteistöjen myynti vakauttaa taloutta, erityisesti siksi, ettei koulun tarvitse 

käyttää varoja sellaisten tilojen ylläpitoon, joilla ei ole opetuksellista arvoa. 

3. Uudet vuokratilat sekä Porvoossa että Helsingissä tuovat joustavuutta. Koulu toimii 

parhaillaan kahdessa eri osoitteessa Helsingissä. 

4. Uusi kurssitarjonta houkuttelee hyvin oppilaita. 

5. Kun Sipoossa ei ole toisen asteen ruotsinkielistä koulutusta, Akan tarjoaa hyvän 

vaihtoehdon. 

6. Akan panostaa voimakkaasti opetukseen Helsingissä, mikä helpottaa logistiikkaa 

sipoolaisille nuorille, kun saavutettavuus sinne on helppo. 



7. Suosittu "Efter Nian" -ohjelma tullaan järjestämään myös Helsingissä, mikä hyödyttää 

sipoolaisia nuoria. ”Efter Nian” auttaa nuoria kartoittamaan omia kiinnostuksen kohteita 

ja valintoja tulevia opintoja ja ammattia varten. 

8. Sipoossa ei ole ruotsinkielisiä kotoutumismahdollisuuksia. Akan tarjoaa ruotsinkielistä 

kotoutumiskoulutusta sekä Porvoossa että Helsingissä ja auttaa maahanmuuttajia 

tutustumaan uuteen kotimaahansa sekä saavuttamaan kielellisiä, yhteiskunnallisia ja 

kulttuurisia valmiuksia. 

9. Näemme potentiaalia siinä, että yhä useampi sipoolainen hakeutuu Akanin 

toimipisteisiin sekä Porvoossa että Helsingissä, koska vastaavaa koulutustarjontaa ei ole 

tarjolla ruotsiksi missään muualla alueella.  

 

Annamme mielellämme lisätietoja, mikäli niin toivotaan. 

 

Sipoossa 13.6.2025 

 

Christel Liljeström 

hallituksen jäsen 
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hallituksen jäsen 

 

Mari Berg 

varajäsen hallituksessa 

 


